
Pöytäkirja  

 

Vammaisneuvosto  

 

Paikka ja aika: Euran kunnanvirasto 30.8.2023 kello 15:00-16:35 
Läsnäolijat: Pia Kukkasniemi, Mauri Sulonen, Heimo Viljanen, Maija Ylinen, Tero Viilto, Eero Mäki, 
Katja Kylä-Kause, Marita Pihlajamäki, Kari Kankaanranta (sihteeri), Ari Jyräkoski (asiantuntijana 
paikalla 15:35-16:08) 
Poissa: Mari Vuorinen  
  
 

1. Kokouksen avaaminen, päätösvaltaisuus ja pöytäkirjantarkastajien valinta 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat ja kokouksen 
päätösvaltaisuuden  
- Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Marita Pihlajamäki ja Heimo Viljanen 

 
 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen LIITE 

- Tarkastettiin ja hyväksyttiin yksimielisesti edellisen kokouksen pöytäkirja 
 

 

3. Lausuminen Euran kunnan strategian ohjelmista 

- Vammaisneuvosto 13.6.2023: 
 
Hallintojohtaja esitteli strategialuonnosta vammaisneuvostolle ja kertoi, että kaikilta kunnan 
vaikuttamistoimielimiltä pyydetään lausunto. Vammaisneuvosto keskusteli aiheesta 
alustavasti ja päätti, että jäsenet tutustuvat strategiaan kesän aikana. Vammaisneuvoston 
näkemys kootaan seuraavassa kokouksessa. Alustavassa keskustelussa nousi esille muun 
muassa Kotkaniemen merkitys, kunnan roolin vahvistaminen erityisryhmien 
liikuntapalveluissa sekä Kirkonkylän koulun hyvä esimerkki, jossa erityislapset ovat 
integroituneet osaksi normaalin koulun lasten arkea. 

 
”Vammaisneuvosto päätti antaa strategiasta seuraavan lausunnon: 
 
Vammaisneuvosto pitää erityisen tärkeänä esteettömyyden huomioimista kaikessa 
kunnan toiminnassa. Kunta voisi ottaa tavoitteekseen, että joka vuosi korjattaisiin 
vähintään yksi kohde esteettömäksi. Esteettömyys ei ole pelkästään fyysiseen 
liikkumiseen liittyvää. Vammaisneuvosto kiinnittää huomiota strategian ohjelmien 
digitalisuuden korostamiseen. Digipalveluiden lisääminen edellyttää etenkin 
vammaisten, mutta myös muiden erityisryhmien kohdalla sitä, että käyttäjiä tuetaan 
riittävästi digipalveluiden käytössä. Kunnan tulee huolehtia, että kaikkia 
digipalveluita voi käyttää rajoitteista riippumatta. 
 
Sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden osalta vammaisneuvosto odottaa, että 
kunta valvoo euralaisten vammaisten etua alueellaan.   
 
Yksittäisinä huomioina vammaisneuvosto haluaa tuoda esille seuraavia asioita: 

- Kevyen liikenteen väylien kunto pitää olla riittävä erityisryhmien 
liikkumista varten 



- Ennaltaehkäisyyn panostaminen tulisi näkyä ohjelmissa enemmän. 
Kunta voisi järjestää enemmän ennalta ehkäisevää toimintaa, 
esimerkiksi tilanteissa, joissa hyvinvointialue on luopunut jonkun 
palvelun tuottamisesta. Kunnan roolia tulisi vahvistaa muun muassa 
erityisryhmien liikuntapalveluissa 

- Vammaisneuvosto esittää huolensa, että tavoitteet ja linjaukset 
vaativat enemmän konkreettisia toimenpiteitä 

- Kotkaniemen merkitys on tietyille kuntalaisille suuri 
- Vammaisneuvosto haluaa tuoda esille Kirkonkylän koulun hyvän 

esimerkki, jossa erityislapset ovat integroituneet osaksi normaalin 
koulun lasten arkea. 

- Kunnassa voisi olla periaatteet siitä, että 
hankinnoissa/kilpailutuksissa tulee toimintaa arvioida palvelua 
tarvitsevan näkökulmasta. Näin ollen ei osteta ainoastaan teknistä 
tuotetta vaan tähän liittyy aina käyttäjän kokemus. Tämä toteutuisi 
parhaiten siten, että esimerkiksi jo tarjouspyyntöihin liitetään 
palvelun tarvitsijan näkökulma ja toiminnan sisältö 

 
Vammaisneuvosto toteaa myös, että kunnan tulee pyytää vammaisneuvostolta 
enemmän lausuntoja päätöksenteon tueksi, jotta vammaisen tarpeet tulee riittävästi 
huomioitua päätöksenteossa ja kunnan toiminnan järjestelyissä.” 
 
 
 
 

4. Etelä-Euran oppimiskeskushankkeiden piharatkaisut 

- Kuvat suunnitelmista koskien Hinnerjoen ja Honkilahden oppimiskeskusratkaisuja toimitettu 
vammaisneuvostolle 14.6.2023. Kokoukseen kutsuttu teknisen palvelualueen edustaja. 
 
- Kokoukseen kutsuttu rakennuspäällikkö Ari Jyräkoski. Vammaisneuvostolla mahdollisuus 
tuoda näkemyksiään esille ja keskustella muun muassa piharatkaisuista. 
 

Rakennuspäällikkö Ari Jyräkoski esitteli Etelä-Euran oppimiskeskushankkeita ja 
vammaisneuvoston jäsenet saivat tuoda näkemyksiään esille. 
 

 
5. Vierailu Kankaanpään kuntoutuskeskukseen tai muuhun vastaavaan kohteeseen 

- Vammaisneuvosto päätti tehdä tutustumismatkan Kankaanpään 
kuntoutuskeskukseen. Sovittiin, että sihteeri tuo seuraavaan kokoukseen 
ohjelmaehdotuksen matkasta  

 

6. Muut asiat 

- Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi kirjaston toimittaman kirjeen vapaaehtoistyöstä 

 

7. Seuraavasta kokouksesta sopiminen   
- Seuraava kokous päätettiin järjestää 1.11.2023 klo 15 kunnanvirastolla 
 

 



Sihteeri: Kari Kankaanranta 

Pöytäkirjantarkastajat: Marita Pihlajamäki ja Heimo Viljanen 
 
 
 
 


